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REVISTA PRESEI 

 

 

 Klaus Iohannis: În această seară, Ludovic Orban și-a depus mandatul de 

prim-ministru desemnat 

Ludovic Orban și-a depus în această seară mandatul de prim-ministru desemnat, a 

anunțat președintele Klaus Iohannis. El a precizat că miercuri va avea consultări cu 

partidele parlamentare, iar cel mai probabil la finalul zilei va anunța propunerea sa 

de prim-ministru. 

 Programul consultărilor președintelui Iohannis cu partidele pentru 

desemnarea unui premier 

Cele mai importante declarații ale președintelui: 

 În această seară, domnul Ludovic Orban și-a depus mandatul de prim-

ministru desemnat 

 Motivația este pe cât de simplă, pe atât de clară. Regulamentul activităților 

comune din Cameră și Senat prevede un termen de 15 zile în care 

Parlamentul trebuie să se pronunțe asupra propunerii de Guvern. Aceste 15 

zile s-au epuizat fără să se fi votat 

 

 În esență, știm, am spus și ieri, această situație se datorează PSD-ului, care a 

boicotat ședința de ieri și nu s-a putut da un vot 

 Riscăm să intrăm într-un blocaj și e ultimul lucru pe care îl dorim în acestă 

situație 

 De aceea, am acceptat această depunere de mandat din partea domnului 

Ludovic Orban 

 Voi convoca de mâine, de la ora 16.00, consultări cu partidele parlamentare. 

Se vor termina tot mâine, în jurul orei 20.00, apoi voi face o declarație și voi 

anunța concluziile mele 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23684632-programul-consultarilor-presedintelui-iohannis-partidele-pentru-desemnarea-unui-premier.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23684632-programul-consultarilor-presedintelui-iohannis-partidele-pentru-desemnarea-unui-premier.htm
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Întrebări: 

Se consideră a doua propunere de premier, mergeți în continuare pe varianta 

alegerilor anticipate? 

 Constat că propunerea pe care am făcut-o si solicitarea de învestitură s-au 

finalizat fără rezultat. Deci, nu are rost să începem să numărăm, însă nu 

dorim să intrăm într-un blocaj, România trebuie guvernată 

 Intenția președintelui e întotdeauna de a da țării un guvern 

Variante de premier - Nicolae Ciucă, Raluca Turcan, Bogdan Aurescu? 

 Asta veți afla mâine, după consultări 

Orban rămâne opțiune de premier? 

 Dl Ludovic Orban rămâne prima mea opțiune pentru premier 

Posibila cooptare a USR la guvernare? 

 Sper să aflu mâine la consultări, dar regula nu este ca președintele să adune o 

majoritate parlamentară, ci să desemneze o persoană capabilă să meargă să 

adune majoritate în parlament 

 Voi ține cont de toate informațiile pe care le primesc de la partidele 

parlamentare, dar, evident, o majoritate se probează prin votul exprimat în 

ședință 

Varianta Nicolae Ciucă premier e luată în calcul? 

 Varianta optimă, pe care o văd eu, o veți afla imediat ce mă hotărăsc 

Orban - varianta pentru Primăria Capitalei? 

 Nu mă implic în selecția candidaților și nu voi da nici PNL, nici altcuiva 

sfaturi pe cine să desemneze 

 S-ar putea să avem tot mâine o desemnare 

 Voi încerca să fac o desemnare care să ducă la o majoritate care să se 

finalizeze 
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Aveți ceva să îi reproșați lui Orban pentru acest blocaj? 

 Dimpotrivă, sunt foarte mulțumit de munca lui Orban în calitate de premier 

 Acest guvern a reușit într-un termen foarte scurt să facă lucruri absolut 

necesare pentru țară 

 Chiar aș avea pentru ce să-l laud. Orban a făcut ce trebuie, întreg blocajul s-a 

produs din cauza PSD, care a tras de timp mai întâi cu audierile, apoi cu 

termenul maximal pentru învestitură. Se vede clar intenția de a bloca acest 

demers 

 PSD a încercat să blocheze acest demers parlamentar, iar pentru a debloca 

acest demers dl Orban și-a depus mandatul de premier desemnat și mergem 

mai departe 

 Nu avem nevoie de astfel de blocaje 

 Mandatul PNL la Cotroceni: susținere pentru propunerea lui Iohannis. 

Rareș Bogdan: Nu ne-am schimbat opțiunea. Avem încredere în soluția 

președintelui 

Președintele a avut în această după amiază o discuție cu Ludovic Orban, care ar fi 

dispus să renunțe la mandatul de premier desemnat, au declarat pentru 

HotNews.ro, surse politice convergente. 

Potrivit surselor citate, actualul ministru al Apărării, Nicolae Ciucă, este favorit 

pentru preluarea mandatului de premier, fiind de așteptat ca acesta să conducă 

guvernul până la alegerile la termen, în condițiile în care șansele pentru anticipate 

au scăzut dramatic, după decizia CCR de ieri. Întrebat de un jurnalist, luni seară, la 

Cotroceni, ce șanse mai sunt în acest moment pentru organizarea alegerilor 

anticipate, Iohannis a răspuns: "Tocmai au scăzut, sub 50%. Au scăzut șansele". 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23684890-mandatul-pnl-cotroceni-sustinere-pentru-propunerea-lui-iohannis-rares-bogdan-nu-schimbat-optiunea-avem-incredere-solutia-presedintelui.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23684890-mandatul-pnl-cotroceni-sustinere-pentru-propunerea-lui-iohannis-rares-bogdan-nu-schimbat-optiunea-avem-incredere-solutia-presedintelui.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23684890-mandatul-pnl-cotroceni-sustinere-pentru-propunerea-lui-iohannis-rares-bogdan-nu-schimbat-optiunea-avem-incredere-solutia-presedintelui.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23684482-surse-ludovic-orban-dispus-renunte-mandatul-premier-desemnat.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23684482-surse-ludovic-orban-dispus-renunte-mandatul-premier-desemnat.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23684482-surse-ludovic-orban-dispus-renunte-mandatul-premier-desemnat.htm
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 Miercuri după-amiază încep consultările de la Cotroceni. Iohannis ar putea 

anunța noua propunere de premier chiar în această seară 

Miercuri după-amiază încep consultările la Cotroceni pentru nominalizarea unui 

nou prim-ministru, după ce Ludovic Orban și-a depus, marți seară mandatul de 

premier desemnat. Primii care vor merge la discuții cu șeful statului sunt liberalii, 

la ora 16.00. 

 

Klaus Iohannis ar putea anunța noua sa propunere chiar în această seară. 

Consultările vor avea loc miercuri, 26 februarie, după următorul program: 

 Ora 16:00 - Partidul Național Liberal (PNL); 

 Ora 16:30 – Partidul Social Democrat (PSD); 

 Ora 17:00 – Uniunea Salvați România (USR); 

 Ora 17:30 – Uniunea Democrată a Maghiarilor din România (UDMR); 

 Ora 18:00 – Partidul Mișcarea Populară (PMP); 

 Ora 18:30 – Partidul Alianța Liberalilor și Democraților (ALDE); 

 Ora 19:00 – Grupul parlamentar Pro Europa; 

 Ora 19:30 – Grupul parlamentar al minorităților naționale 

Ludovic Orban și-a depus marți seară mandatul de prim-ministru desemnat, a 

anunțat președintele Iohannis. El a precizat că miercuri va avea consultări cu 

partidele parlamentare, iar cel mai probabil la finalul zilei va anunța propunerea sa 

de prim-ministru. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Consiliul Suprem de Apărare a Ţării se întruneşte pe tema noului 

coronavirus 

Consiliul Suprem de Apărare a Ţării (CSAT) se întruneşte, miercuri, pe tema 

noului coronavirus. 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23684632-programul-consultarilor-presedintelui-iohannis-partidele-pentru-desemnarea-unui-premier.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23684632-programul-consultarilor-presedintelui-iohannis-partidele-pentru-desemnarea-unui-premier.htm
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Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat luni că a decis convocarea CSAT pentru o 

informare referitoare la măsurile în cazuri de infecţie cu noul coronavirus şi 

strategia de combatere a unei potenţiale epidemii la nivel naţional. 

 

"Nu avem niciun caz de coronavirus înregistrat în România până în prezent, dar va 

trebui să fim pregătiţi, dacă lucrurile evoluează negativ. Ca atare, am decis să 

convoc Consiliul Suprem de Apărare a Ţării pentru miercuri, 26 februarie, ora 

14,00, pentru o informare privind măsurile concrete privind monitorizarea şi 

managementul unor potenţiale cazuri de infecţie cu noul coronavirus, precum şi 

strategia de combatere a unei potenţiale epidemii de coronavirus la nivel naţional", 

a spus Iohannis la Palatul Cotroceni. 

 

El a afirmat că autorităţile române au luat măsurile care se impun pentru a 

preveni contaminarea cu acest virus, dar trebuie să insiste pe măsurile de 

comunicare eficientă şi informare corespunzătoare a populaţiei. 

 

"Fac un apel la calm către cetăţeni şi-i îndemn să se informeze corect, să fie 

vigilenţi şi să respecte normele de igienă şi sfaturile pe care le oferă medicii pentru 

a se proteja", a spus Iohannis. 

 

De asemenea, şeful statului a făcut apel la mass-media să evite "senzaţionalul şi 

ştirile cu impact emoţional ridicat, care pot genera şi amplifica sentimentul de 

panică în rândul populaţiei", şi la politicieni să nu "speculeze această situaţie în 

mod oportunist". 

 

"Am observat deja mai multe luări de poziţie, prin care unele persoane dau dovadă 

de iresponsabilitate, făcând declaraţii alarmiste, de natură să sperie cetăţenii. Le cer 

să înceteze imediat cu această atitudine!", a mai spus Iohannis. 

 

Şeful statului a arătat că situaţia din Italia generează multă îngrijorare, inclusiv în 

rândul cetăţenilor români, şi a menţionat că se află în contact permanent cu 

instituţiile responsabile ale statului român, pentru a monitoriza ceea ce se întâmplă 

în zonele aflate în carantină şi în care locuiesc români. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Preşedintele Iohannis participă la prezentarea bilanţului ÎCCJ pe anul 2019 

Preşedintele Klaus Iohannis participă, miercuri, la prezentarea raportului de 

activitate a Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie pe anul 2019. 

 

La eveniment au fost invitaţi să participe şi preşedintele CCR, Valer Dorneanu, 

preşedintele CSM, Nicoleta Margareta Ţînţ, ministrul interimar al Justiţiei, Cătălin 

Predoiu, Avocatul Poporului, Renate Weber, procurorul general al Parchetului de 

pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, Gabriela Scutea, preşedintele Uniunii 

Naţionale a Barourilor din România, Traian Cornel Briciu, şi preşedintele Uniunii 

Naţionale a Notarilor Publici, Dumitru Viorel Mănescu. 

 

Marţi, şeful statului a participat la prezentarea bilanţului Ministerului Apărării 

Naţionale pe anul 2019. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Klaus Iohannis, la bilanțul MApN: Creșterea alocărilor bugetare necesită o 

atenție sporită a modului în care sunt cheltuiți banii 

Președintele Klaus Iohannis a participat marți la sediul Ministerului Apărării 

Naționale, unde a fost prezentat raportul de activitate al MApN. Președintele le-a 

mulțumit militarilor pentru devotament și patriotism și a vorbit despre obiectivele 

armatei române în anii următori. 

„În acest an, Ministerul Apărării Naționale va trebui să își focalizeze eforturile pe 

atingerea unor obiective concrete: consolidarea profilului strategic în cadrul NATO 

și UE, accelerarea procesului de dezvoltare a capacității operaționale a Armatei, 

precum și inițierea și derularea programelor de înzestrare, în vederea asigurării de 

noi capabilități necesare structurii de forțe. 

Toate acestea, în condițiile continuării participării cu efective militare la operațiile 

din teatrele din afara teritoriului național al României”, a transmis președintele. 

Klaus Iohannis a vorbit și despre parteneriatele strategice ale României, precum și 

despre o implicare mai profundă în consolidarea proiectului european. 
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„Politica noastră externă și de securitate se va afla, ca și până acum, sub semnul 

continuității și predictibilității. Se vor modifica, însă, în mod necesar, unele nuanțe 

și detalii menite să confere mai multă coerență și consistență abordării noastre. 

Apartenența noastră la Alianța Nord-Atlantică și la Uniunea Europeană, împreună 

cu parteneriatul strategic pe care îl avem cu Statele Unite ale Americii vor rămâne 

triada conceptuală strategică a politicii externe și de Securitate a României. 

România este o susținătoare ferventă și constantă a ideii unei Europe mai puternice 

și ne vom implica activ în consolidarea proiectului european, pe baza unui 

parteneriat constructiv cu toate statele membre și cu instituțiile europene. 

Într-o perioadă caracterizată de riscuri, provocări și amenințări, dinamice sau 

latente, nevoia unei Alianțe Nord-Atlantice puternice, unite și eficiente este mai 

mare decât oricând. 

NATO reprezintă o alianță militară de succes și vom continua să acționăm coerent 

și convergent, împreună cu celelalte state membre, pentru ca ea să devină și mai 

puternică”, a declarat Iohannis. 

Înzestrarea armatei rămâne un obiectiv asumat, însă creșterea alocărilor bugetare 

presupune acordarea unei atenții sporite modului în care sunt cheltuiți acești bani, 

susține președintele. 

„Am reușit, în baza acordului politic semnat cu partidele parlamentare, pe care l-

am inițiat în ianuarie 2015, ca începând cu anul 2017 să asigurăm pentru finanțarea 

Apărării 2% din PIB pentru o perioadă de zece ani. 

Acest lucru este foarte important, întrucât România nu este doar un beneficiar, ci și 

un furnizor de securitate, și rămâne ferm angajată în respectarea deciziilor luate în 

cadrul NATO. 

Creșterea alocărilor bugetare presupune acordarea unei atenții sporite modului în 

care sunt cheltuiți acești bani, modului în care se lansează programele strategice de 

înzestrare pentru armată, în concordanță cu prioritățile reale ale Apărării, și 

modului în care Ministerul Apărării derulează contractele, cu ritmicitate și 

urmărind încadrarea în termenele stabilite. 
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Această finanțare trebuie să asigure și o mai bună instruire pentru toate structurile 

armatei, o adecvare a exercițiilor planificate la realitățile conflictelor contemporane 

și o implicare corespunzătoare a aliaților și a partenerilor noștri în aceste exerciții, 

desfășurate într-un mediu întrunit, complex și dinamic. 

În plus, din aceste sume alocate domeniului Apărării, este necesar să fie asigurată 

și îmbunătățirea condițiilor de muncă și viață ale militarilor, pentru că ei reprezintă 

resursa cea mai de preț a Armatei României, precum și a noastră, a tuturor celor 

care purtăm responsabilitatea apărării țării”, a mai declarat Iohannis. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Notificare încălcare HC nr. 88/2019 și art 297 Cod Penal de către 

conducerea Societății Române de Televiziune 

In conformitate cu prevederile HC nr. 88/2019, Sindicatul Român al 

Jurnaliștilor MediaSind mandatează pe dna. Loara Ștefănescu, 

vicepreședinte Filiala MediaSind TVR, să participe în calitate de observator la 

ședința Consiliului de Administrație programată în data de  28 ianuarie   2020, 

conform invitației trimisă unor organizații sindicale. 

Atragem atenția că este pentru a  6 -a oară consecutiv când Secretariatul Comisiei 

ignoră organizația noastră și refuză să ne trimită invitația la ședință, fapt care 

încalcă prevederile HC nr. 88/2019  și art 297 Cod Penal.  

Aducem la cunoștința membrilor CA că aceste abuzuri ale conducerii SRTV 

la adresa instituției noastre trebuie să înceteze deîndată, iar persoanele 

vinovate trebuie trase la răspundere, întrucât calitatea SRJ MediaSind în 

cadrul SRTV a fost confirmată de mai multe sentințe judecătorești, inclusiv 

de către ITM București în data de 30 decembrie 2019, când  a verificat 

legalitatea înregistrării Actului adițional nr 3 la CCM din SRTV, în urma 

mandatului acordat Federației FAIR-MediaSind de către SRJ MediaSind și 

Sindicatul Televiziunea Craiova. 
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De asemenea, în conformitate cu prevederile art. 167 alin 2 din 

CCM SRTV, solicităm punerea la dispoziție cu minim 24 de ore înaintea ședinței,  

 a  "materialelor care vizeaza problemele de interes profesional, economic si 

social." 

Vă informăm că în cazul în care această practică ilegală va continua, vom fi nevoiți 

să sesizăm instituțiile abilitate. 

(Sursa: SRJ MediaSind) 

 

 Senatorii au scos spitalele private din ultima ordonanță pe Sănătate a 

Guvernului Orban / Coplata amânată cinci ani 

Senatorii din Comisia de Sănătate au eliminat, marți, prevederile referitoare la 

spitalele private din ordonanța pe sănătate dată în ultima ședință de guvern înainte 

de moțiunea de cenzură.  

 

Astfel a fost eliminată prevederea potrivit căreia bolnavii cronici înscriși în 

programele naționale de sănătate pot alege unde se tratează, la stat sau la privat. În 

aceste condiții rămâne în vigoare prevederea din lege potrivit căreia serviciile în 

privat pot fi furnizate dacă acestea excedează capacității furnizorilor publici. 

 

De asemenea, coplata pentru servicii medicale prestate de sistemul privat se amână 

până la 21 aprilie 2025, potrivit unui amendament adoptat. 

Totodată, a fost abrogată prevederea care permitea privaților accesul la servicii 

medicale de urgență. 

 

"Am decis să abrogăm articolele şi alineatele care se referă la situaţia furnizorilor 

privaţi. Am prorogat termenul privind introducerea coplăţii de la 2021 la 1 aprilie 

2025. Cei care doresc să participe în programele naţionale de sănătate pot să o 

facă, însă fără să perceapă nişte sume în plus din partea pacienţilor pentru 

acordarea acestor servicii medicale", a precizat preşedintele Comisiei pentru 

sănătate, senatorul Laszlo Attila, citat de Agerpres. 
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Acesta a adăugat că, dacă ordonanţa ar fi fost respinsă integral, ar fi intrat în 

vigoare actul normativ de anul trecut şi ar fi existat riscul ca pacienţii să plătească 

imediat în plus furnizorilor privaţi de servicii medicale. 

 

"Dacă noi am fi respins ordonanţa în integralitatea sa, atunci ar fi intrat în aplicare 

ordonanţa de anul trecut, adică după ce se pronunţau plenul Senatului, respectiv 

plenul Camerei Deputaţilor, exista riscul ca ea să intre în vigoare şi de mâine să 

plătim coplată în anumite situaţii dacă ne adresăm furnizorilor privaţi", a explicat 

senatorul. 

 

Ce se prevede în OUG: 

 Spitalelor și clinicilor private li se interzice prin lege să perceapă vreo sumă 

suplimentară (coplată) de la acești pacienți. 

 Bolnavii cronici înscriși în programele naționale de sănătate vor avea 

posibilitatea să aleagă ei singuri unde vor să se trateze: la stat sau la privat. 

 Pacienții care reprezintă urgențe vor fi preluați cu ambulanța și transportați 

la cel mai apropiat spital (de stat sau privat, dintre cele care vor oferi servicii 

medicale de urgență). 

 Pacienții cu urgențe medicale care nu sunt preluați cu ambulanța vor avea 

posibilitatea să se prezinte la Unitatea de Primiri Urgențe a unui spital de stat 

sau a unuia privat, care oferă servicii de urgență. 

 Lista spitalelor private care vor oferi servicii medicale de urgență decontate 

integral va fi stabilită prin Ordin al ministrului Sănătății. 

 În cazul bolnavilor cronici, o serie de tratamente se decontau deja de ani de 

zile la privat, dar numai acolo unde capacitatea spitalelor de stat era 

depășită. Radioterapia pentru bolnavii de cancer și dializa pentru pacienții cu 

insuficiență renală se decontează deja masiv în sistemul privat. 

Proiectul privind aprobarea Ordonanţei de Urgenţă a Guvernului nr.25/2020 pentru 

modificarea şi completarea Legii nr.95/2006 privind reforma în domeniul sănătăţii, 

va fi supus dezbaterii plenului Senatului în calitate de primă Cameră sesizată. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Serban Nicolae, propunerea PSD pentru președinția Senatului/ Favoritul lui 

Ciolacu a pierdut detașat în fața lui Nicolae 

Șerban Nicolae este propunerea PSD pentru președinția Senatului, au decis, 

marți, senatorii social-democrați. Nicolae este cunoscut drept un susținător al 

modificărilor la legile justiței și codurilor penale și s-a remarcat și prin derapajele 

sale verbale la adresa colegilor. De precizat este că acesta a câștigat în fața 

senatorului Oprea care a fost susținut de către președintele interimar al PSD, 

Marcel Ciolacu. Șerban Nicolae are șanse să fie validat drept președintele 

Senatului în condițiile în care PSD controlează majoritatea în această cameră. 

În cursa internă s-au înscris și Titus Corlățean și Niculae Bădălău. Votul a fost 

secret iar în primă instanță voturile au fost împărțite între cei patru candidați. La al 

doilea tur, Nicolae a câștigat bătălia internă cu 35 de voturi ”pentru„ în fața 

contracandidatului său Radu Oprea, care a obținut doar 24 de voturi. 

UPDATE Conducerea PSD nu este de acord cu propunerea făcută de grupul 

senatorial. Situația s-ar putea tranșa la un viitor Comitet Executiv al partidului iar 

alegerea Senatului ar putea fi amânată pentru săptămâna viitoare, susțin surse din 

interiorul PSD pentru HotNews.ro. 

Potrivit surselor citate, la nivelul conducerii PSD s-a discutat despre propunerea 

pentru șefia Senatului. La discușiile interne doritori s-au înregistrat Radu Oprea, 

Titus Corlățean și Niculae Bădălău. Marcel Ciolacu ar fi transmis senatorilor că îl 

susține pe Oprea dar că ei decid cine va fi șeful Senatului. 

"Votul va fi mâine în plen, din câte am înțeles. Nu știu cine mai candidează. Vă 

dați seama că am fost liderul grupului 3 ani și jumătate. Tot ceea ce am decis la 

grup s-a respectat cât se poate de onest și de bună credință, din proprie inițiativă. 

Nu a fost niciodată nevoie să îmi iau măsuri de precauție cu proprii colegi. De 

altfel cred că activitatea mea în Senat este suficient de bine cunoscută ca să 

primesc sprijinul colegilor și aparținători altor grupuri parlamentare sau altor 

partide”, a declarat Șerban Nicolae, la Senat. 

În 2019 Comitetul Executiv al PSD a decis ca Șerban Nicolae să nu mai fie liderul 

grupului PSD la Senat, în locul acestuia fiind propus viceliderul grupului, senatorul 

de Mehedinți Liviu Lucian Mazilu.  
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Propunerea a fost făcută de Viorica Dăncilă după ce Șerban Nicolae anunțase că 

senatorii social-democrați nu-l vor vota pe Mugur Isărescu ca guvernator BNR, 

deși premierul anunțase anterior că PSD și ALDE au decis în coaliție să îl susțină 

pe Isărescu. 

Pe 3 februarie, Teodor Meleșcanu a demisionat de la șefia Senatului, ca urmare a 

unei decizii a Curții Constituționale. 

Pe 22 ianuarie, CCR stabilise că alegerea sa a fost una contrară legii fundamentale. 

”Am decis să mă retrag din funcția de președinte al Senatului, deși nu a fost 

publicată decizia CCR”, a anunțat Meleșcanu, în plenul Senatului. 

Conducerea interimară a Senatului este asigurată în prezent de senatorul PSD Titus 

Corlățean. 

Senatorii urmează să aleagă președintele Camerei, miercuri, 26 februarie. 

Contracandidatul lui Șerban Nicolae este senatoarea Alina Gorghiu, susținută de 

PNL. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Execuţia bugetară din ianuarie 2020 s-a încheiat cu un deficit de 0,04% din 

PIB, conform datelor transmise marţi de Finanţe 

În ianuarie 2019 fusese înregistrat un excedent de 700 milioane de lei, respectiv 

0,07% din PIB, notează Agerpres. "Comparativ cu excedentul înregistrat în luna 

similară a anului trecut, deficitul din luna ianuarie 2020 este explicat în principal 

de majorarea rambursărilor de TVA cu 1 miliard lei (1,72 miliarde lei în ianuarie 

2020, comparativ cu 0,72 miliarde lei în ianuarie 2019), respectiv creşterea 

cheltuielilor de investiţii cu aproximativ 0,82 miliarde lei faţă de aceeaşi perioadă a 

anului precedent", explică reprezentanţii MFP. De menționat că execuția pe 

ianuarie este foarte puțin relevantă pentru întregul an, ținând cont că majoritatea 

cheltuielilor se fac în a doua parte a anului. 
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Execuţia bugetului general consolidat în luna ianuarie 2020 s-a încheiat cu un 

deficit de 460 milioane lei (0,04% din PIB), conform datelor transmise marţi de 

Ministerul Finanţelor Publice. 

În ianuarie 2019, s-a înregistrat un excedent de 700 milioane de lei, respectiv 

0,07% din PIB. 

 

"Comparativ cu excedentul înregistrat în luna similară a anului trecut, deficitul din 

luna ianuarie 2020 este explicat în principal de majorarea rambursărilor de TVA cu 

1 miliard lei (1,72 miliarde lei în ianuarie 2020, comparativ cu 0,72 miliarde lei în 

ianuarie 2019), respectiv creşterea cheltuielilor de investiţii cu aproximativ 0,82 

miliarde lei faţă de aceeaşi perioadă a anului precedent", explică reprezentanţii 

MFP. 

 

Venituri în creștere la bugetul general consolidat în prima lună a anului, cu record 

istoric al încasărilor brute din TVA. Triplare a cheltuielilor cu investiții. 

 

Veniturile bugetului general consolidat au crescut în ianuarie 2020 cu aproape 7% 

față de luna similară a anului trecut, la 27,55 miliarde lei, în linie cu estimările 

bugetare, înregistrându-se un record istoric al încasărilor brute din TVA, care au 

urcat la 8,4 miliarde lei. 

Încasările bugetare din luna ianuarie reflectă reacția pozitivă a mediului privat la 

comportamentul corect al statului de a-și plăti la timp datoriile către contribuabili, 

atât pentru serviciile prestate, cât și pentru sumele de rambursat. 

În luna ianuarie, ANAF a rambursat TVA în sumă 1,72 miliarde lei, cu 1 miliard 

de lei mai mult decât anul trecut, continuând politica de plată cu celeritate a 

sumelor datorate către mediul privat. 

“Vom continua acest comportament corect în raport cu mediul privat, fie că vorbim 

de facturile ajunse la scadență, fie despre rambursările de TVA. Evoluția din prima 

lună reprezintă un prim semnal că actorii din economie înțeleg să se conformeze 

voluntar și au încredere în parteneriatul cu statul și în soluțiile propuse pentru a 

flexibiliza și îmbunătăți administrația publică”, a declarat ministrul Finanțelor 

Publice, Florin Cîțu. 
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Pe partea de cheltuieli, creșterea de 11,6% din prima lună a anului, la 28 miliarde 

lei, reflectă într-o mare măsură majorările de pensii, salarii și alocații rezultate din 

modificările legislative aprobate anterior. 

Spre deosebire de ianuarie 2019, s-a înregistrat, însă, o creștere semnificativă a 

cheltuielilor de investiții, care au crescut de aproape trei ori, la 1,31 miliarde lei, în 

condițiile dublării investițiilor în proiecte cu finanțare europeană, respectiv 474 

milioane lei. 

Prin urmare, bugetul general consolidat a înregistrat în luna ianuarie un deficit 

marginal, de 0,46 miliarde lei (0,04% din PIB), explicat în principal de majorarea 

rambursărilor de TVA cu 1 miliard de lei și creșterea cheltuielilor de investiții cu 

821 milioane lei față de aceeași perioadă a anului precedent. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Coșul de consum românesc – ponderile pe 2020 după model european.  

Potrivit datelor publicate la de Eurostat, România continuă să conducă detașat în 

topul european al ponderii sumelor alocate pentru alimente și băuturi non-alcoolice 

în coșul de consum pentru anul 2020. 

La băuturi alcoolice și tutun, suntem din păcate, printre primii, cu o pondere situată 

peste cele de la capitolele „îmbrăcăminte și încălțăminte” sau „mobilă, aparatură 

casnică, etc.”. 

Pentru o referință în materie mai apropiată de noi ca nivel de dezvoltare și ca 

structură a economiei, am ales o țară din fostul bloc estic, Polonia, care ne poate da 

atât anumite lecții în materie de alocare a banilor la nivelul gospodăriilor cât și 

indicii în privința unor evoluții viitoare ale repartizării banilor câștigați. 

Mai ales, că este și țara cu care avem cel mai redus grad de acoperire al 

importurilor de mărfuri prin exporturile realizate. 

https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/consum
https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/acoperire
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Câteva observații pe capitole de cheltuieli, cumparativ cu alte state 

România se află, detașat, pe primul loc în UE la ponderea alimentelor în coșul 

de consum utilizat la stabilirea indicelui de creștere a prețurilor pentru populație, 

cu un procentaj de 28,45%. Pe locul doi, la mare distanță, figurează Bulgaria 

(22,70%, pe un trend crescător de la valoarea de 20,98% consemnată în 2016). 

În context, ar fi de remarcat ponderea cu totul excepțională la poziția „pâine”, unde 

suntem campioni absoluți, cu o pondere de 4,41%, de circa patru ori mai mare în 

raport cu media UE ( 1,11%) și mult peste valorile din Grecia (1,85%), Croația 

(1,69%), Bulgaria (1,61%) sau Letonia (1,51%). Polonia are o pondere la acest 

aliment de bază cifrată la doar 0,98%. 

 

https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/consum
https://cdn.cursdeguvernare.ro/wp-content/uploads/2020/02/cos-consum.png
https://cdn.cursdeguvernare.ro/wp-content/uploads/2020/02/alimente.png
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La poziția „băuturi alcoolice și tutun”, România apare pe locul șapte, cu circa șapte 

procente din bani dați de populație pentru aceste două vicii taxate cu accize destul 

de consistente. Practic, ne încadrăm într-un grup de țări situate cam la același nivel 

de dezvoltare, împreună cu Lituania (6,86%) și Bulgaria (6,37%). 

Îmbrăcămintea și încălțămintea ne poziționează pe locul 11 din cele 27 de state 

membre, ușor peste media UE ( sub care se află Polonia), dar nu cu mult în urma 

altor state mai noi membre, precum Estonia (6,90%) sau Lituania  (6,85%). Care, 

de altfel, formează podiumul în materie al Uniunii, alături de Italia (8,16%), țară 

unde vânzările sunt stimulate de afluxul de turiști străini. 

La al doilea cel mai important capitol de cheltuieli din coșul mediu european 

(situat foarte aproape de alimentație), cel destinat pentru „întreținerea locuinței, 

apă, gaze, electricitate, etc.”, suntem tocmai pe locul 24 din 27 de state membre, cu 

doar 9,07%. Mai puțin decât la noi doar în trei țări din sudul continentului: Cipru 

(7,26%), Portugalia (8,47%) și Malta (8,54%). 

Vecinele noastre Bulgaria (10,73%) și Ungaria (10,45%) stau ceva mai puțin bine 

și încadrează o mare economie a Zonei Euro, tot din partea de sud: Italia (10,60%). 

De reținut pentru direcția în care ne putem îndrepta, cea mai mare pondere a 

acestor cheltuieli se consemnează în Germania (23,31%), cu state din proximitate 

precum Polonia (17,38%), Slovacia (16,62%) sau Cehia (15,16%) cam pe același 

model (Franța are și ea 15,66%). 

Ideea ar fi că, dacă populația plătește mai mult și industria mai puțin, dar vinde și 

creează locuri de muncă bine plătite, se pot achita și facturi mai mari. Dacă se pune 

pe butuci industria cu prețuri relativ mari la energie, degeaba sunt prețuri mai mici 

acasă. Deoarece tot nu ai cu ce să le achiți iar valuta ta nu prea are putere de 

cumpărare, pe motiv de deficit comercial. 

Interesantă creșterea importantă a ponderii cheltuielilor pentru sănătate din ultimul 

deceniu, de la 3,38% în 2011 până la 7,56% în 2020, adică aproape o dublare, care 

pe fondul creșterilor de venituri, înseamnă încă și mai mult ca bani alocați. Este un 

fenomen care a trecut oarecum neobservat de factorii de decizie și reclamă o 

atenție specială. 

https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/bani
https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/deficit
https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/bani
https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/decizie
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Dacă la transport suntem undeva între Polonia și de media UE, deși creșterea 

ponderii sumelor alocate este notabilă (de la doar 7,50% în 2011), la capitolul 

de comunicații ceva pare a nu fi în regulă. Asta din moment ce la noi se ajunge 

la peste cinci procente față de o medie europeană de trei procente (ceea ce ar fi 

consistent cu nivelul nostru de PIB/locuitor) dar mai mult decât dublu față de 

polonezi (2,32%). 

”Metodologia de calcul a inflației în România este armonizată cu metodologia 

utilizată de Eurostat la clasificarea COICOP (Clasificarea Consumului Individual 

pe Destinaţii) convenită de CEE/EUROSTAT/OECD, care asigură 

comparabilitatea indicilor la nivel european și este structurată pe 12 diviziuni 

mari în loc de cele 3 utilizate la nivel național (astfel, pentru inflație se utilizează 

în raportările europene indicele armonizat IAPC – n.r.). 

Conform INS, „indicele IPC (mai cunoscut populației – n.r.), utilizează  principiul  

“național”  al  consumului,  urmărind  cheltuielile  de  consum  ale  rezidenţilor, 

indiferent dacă acestea sunt efectuate în interiorul sau în afara graniţelor ţării. 

IAPC măsoară modificările produse în evoluția preţurilor şi tarifelor aferente 

bunurilor şi serviciilor care au survenit pe teritoriul României, respectiv 

consumul  tuturor gospodăriilor  de pe  teritoriul  ţării, indiferent de naţionalitate,  

statut  rezidenţial sau social exceptând ambasadele străine aflate pe teritoriul 

României – principiul domestic.” 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Agricultorii interesaţi de conversia la agricultura ecologică se pot înscrie 

până pe 15 mai în programul "Creştem România BIO" 

Carrefour România lansează a doua ediţie a programului "Creştem România BIO", 

care se adresează tuturor agricultorilor interesaţi de conversia la BIO, indiferent de 

locaţia sau dimensiunea producţiei lor, a anunţat, marţi, retailerul. 
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Potrivit sursei citate, în program se pot înscrie în prezent atât agricultori care 

urmează să îşi certifice pentru prima oară culturile, cât şi cei care sunt deja în 

proces de conversie, iar înscrierile se fac online, în perioada 24 februarie - 15 mai 

2020, pe www.crestemromaniabio.ro sau direct în magazine, în întreaga reţea de 

hipermarketuri Carrefour din ţară. 

 

Prima ediţie a programului "Creştem România Bio", o iniţiativă care susţine 

dezvoltarea agriculturii ecologice locale, a fost lansată în martie 2019 şi a avut 

peste 200 de fermieri înscrişi, dintre care 75 au fost eligibili. Începând cu luna 

iunie a acestui an, produsele acestora vor fi disponibile în Carrefour cu eticheta "În 

conversie la BIO", aducând mai aproape de consumator producţia locală în curs de 

certificare BIO. 

 

"Programul Creştem România Bio a luat naştere din dorinţa de a oferi oricărui 

agricultor şansa de a intra în procesul, uneori anevoios, al certificării bio, fiind - 

totodată - atenţi la interesul în creştere al consumatorilor noştri pentru acest 

segment de produse, dar şi la o practică durabilă, cu atenţie sporită faţă de 

protejarea mediului înconjurător. Rolul de liant pe care Carrefour şi l-a asumat în 

această amplă mişcare de susţinere a agriculturii ecologice, conectând autorităţi, 

certificatori, fermieri şi consumatorul român, este reflectat printr-un număr de 75 

de fermieri aflaţi în diferite stadii de conversie, în cadrul programului. Anul acesta, 

ne propunem să atragem un număr cel puţin egal de agricultori şi să consolidăm 

ecosistemul deja creat." a declarat Anca Damour, Executive Board Member 

Carrefour România. 

 

Iulian Tunsu, unul dintre agricultorii înscrişi în program în 2019, susţine că 

trecerea la agricultura eco, deşi nu a fost un pas uşor, a reprezentat o investiţie 

importantă pentru el, ca fermier. "Tocmai am încheiat primul an de conversie la 

BIO şi a fost, într-adevar, diferit, prin modul de cultivare şi soluţiile folosite. Cei 

de la Carrefour mi-au oferit toate informaţiile şi sprijinul necesare în demersurile 

pentru certificare. Bio este agricultura de viitor, iar lumea deja începe să 

conştientizeze beneficiile şi să caute produse crescute natural şi cu grijă pentru 

natură. Mă bucur să fac acest pas, care nu este unul uşor, dar am încredere că 

reprezintă o investiţie pentru mine, ca fermier", a declarat agricultorul. 

 

http://www.crestemromaniabio.ro/


CNSLR Fratia | Revista Presei 26 februarie 2020 19 

 

Beneficiile oferite în cea de-a doua ediţie a programului pentru viitorii parteneri 

Carrefour sunt: un contract ferm pe perioada de conversie (1-3 ani) şi încă 2 ani 

după momentul în care devin producători BIO, iar Carrefour va achiziţiona 

întreaga producţie pe toată durata contractului, preluarea costurilor de certificare 

pentru toată perioada de conversie, atât în cazul agricultorilor care urmează să îşi 

certifice pentru prima oară culturile, cât şi în cazul agricultorilor care sunt deja în 

proces de conversie, precum şi consiliere pentru procesul de conversie la BIO, în 

ceea ce priveşte procedura de elaborare a dosarului, în parteneriat cu organismul de 

certificare Ecocert. 

 

De asemenea, programul oferă promovarea şi vânzarea produselor rezultate: 

începând cu primul an de conversie, ca produse convenţionale, iar din al doilea an, 

sub eticheta "în conversie la BIO", la un preţ superior produselor din agricultura 

convenţională, Carrefour fiind primul retailer care va introduce o astfel de etichetă, 

încercând, prin acest demers, să sprijine atât agricultorii în procesul de conversie, 

cât şi să desfăşoare acţiuni de informare a consumatorilor cu privire la beneficiile 

BIO; susţinere şi consiliere pentru dezvoltarea afacerii, oferind inclusiv suport de 

marketing, promovare, packaging (biodegradabil) pentru produsele ecologice 

rezultate din aceste parteneriate. 

 

Carrefour susţine comunităţile în care activează prin programe relevante, astfel că, 

în 2017, retailerul a lansat, în premieră în România, Cooperativa Agricolă 

Carrefour Vărăşti, prima de acest gen fondată alături de un retailer. Proiectul aduce 

mai aproape de clienţii Carrefour producătorii agricoli români cu produse de 

calitate şi le oferă acestora oportunitatea de a accesa o piaţă de desfacere 

sustenabilă. 

 

România deţine în prezent în jur de 364.000 de hectare în agricultura ecologică şi 

circa 10.000 de beneficiari înregistraţi în acest sistem. Piaţa bio din România a 

ajuns la 20 de milioane de euro, în 2018, înregistrând o creştere anuală de circa 

30%.  

(Sursa: Agerpres) 

 



CNSLR Fratia | Revista Presei 26 februarie 2020 20 

 

 MEC: Organizarea excursiilor în străinătate sau în ţară, la latitudinea 

şcolilor, cu acordul părinţilor; excepţie - zonele de carantină 

Organizarea activităţilor sau a excursiilor în străinătate sau în ţară rămâne la 

decizia unităţilor de învăţământ, cu acordul părinţilor sau al tutorilor legali, iar 

recomandarea privind limitarea/anularea pentru deplasările în străinătate se referă 

în mod special pentru zonele de carantină, a precizat, marţi, ministrul Educaţiei şi 

Cercetării, Monica Anisie, într-o videoconferinţă cu inspectorii şcolari generali. 

 

"În continuarea demersurilor, măsurilor de monitorizare a stării de sănătate a 

elevilor şi prevenirea îmbolnăvirii prin infecţii respiratorii, Monica Anisie, 

ministrul Educaţiei şi Cercetării, a susţinut o videoconferinţă cu inspectorii şcolari 

generali şi inspectorii şcolari generali adjuncţi şi a avut o întâlnire de lucru cu 

Victor Costache, ministrul Sănătăţii. În cadrul videoconferinţei, ministrul Monica 

Anisie a subliniat faptul că organizarea activităţilor, excursiilor care se realizează 

în străinătate sau în ţară rămâne la decizia unităţilor de învăţământ, cu acordul 

părinţilor sau a tutorilor legali. Recomandarea privind limitarea sau anularea pentru 

deplasările în străinătate se referă în mod special pentru zonele de carantină", se 

arată într-un comunicat al MEC transmis AGERPRES. 

 

MEC afirmă că nota din 24 februarie prevede că în condiţiile unor eventuale 

aprobări emise pentru deplasări în străinătate, inspectoratul şcolar are obligaţia de a 

informa direcţia de sănătate publică, anterior revenirii în ţară, iar persoanele care 

au efectuat deplasări în străinătate vor prezenta, la revenirea în unităţile de 

învăţământ, certificat medical/adeverinţă medicală care să ateste că persoana este 

clinic sănătoasă. 

 

Nota emisă de Ministerul Educaţiei şi Cercetării are caracter de recomandare, nu 

de interzicere, precizează MEC. 

 

Conform aceleiaşi surse, întâlnirea de lucru între ministrul Anisie şi ministrul 

Costache a avut drept scop actualizarea planului de măsuri al Guvernului adoptat 

în prisma unei posibile epidemii cu COVID-19 (coronavirus). 
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"Avem încredere că deciziile luate împreună cu părinţii, la nivelul unităţilor de 

învăţământ, vor fi potrivite situaţiei de faţă şi vor asigura securitatea copiilor", a 

precizat Monica Anisie, citată în comunicat. 

 

Potrivit sursei citate, ministrul Sănătăţii, Victor Costache, a susţinut declaraţiile 

ministrului Educaţiei de a încuraja familiile copiilor să limiteze deplasările în 

străinătate în această perioadă, în contextul epidemiei care afectează unele state. 

 

Totodată, ambii miniştri au făcut un apel la calm şi au precizat că în prezent nu a 

fost confirmat niciun caz de coronavirus în România.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Leul atinge al treilea minim istoric din ultima săptămână în raport cu euro. 

Cei mai afectați sunt românii cu credite mari 

Scăderea leului  le dă fiori reci sutelor de mii de români datori la bancă. După ce 

vinerea trecută a depășit pragul psihologic de 4,8 lei, euro s-a apropiat de 4 lei și 

81 de bani. Analiștii spun că scăderea nu se va opri aici. 

În mai puțin de două săptămâni, moneda națională a pierdut 4 bani în raport cu 

euro. 

Deprecierea leului lovește puternic în românii care s-au împrumut sume mari 

pentru cumpărarea unui apartament sau a unei case. 

Analiștii economici spun că și alte monede din regiune s-au depreciat, din cauza 

incertitudinilor de pe plan internațional, care îi fac pe investitori să se retragă de pe 

piețele mai mici. Însă, atrag ei atenția, slăbirea monedei naționale este mai mare la 

noi din cauza crizei politice şi, mai ales, a dezechilibrelor economice: deficite şi 

inflație mari. 

Prognozele arata că, spre sfârșitul anului, cursul ar putea urca până aproape de 4,9 

lei pentru un euro. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Robor la trei luni a continuat să scadă, trăgând după el ratele la creditele în 

lei 

Indicele Robor la 3 luni, folosit pentru calcularea dobânzilor la creditele în lei 

contractate înainte de luna mai 2019, a continuat să scadă ieri, la 2,96%, de la 

2,98%, luni, potrivit datelor afişate pe site-ul BNR.  

Vineri, indicele Robor la 3 luni coborâse sub pragul de 3%, pentru prima dată din 

noiembrie 2019, după cum reiese din datele BNR. Nivelul de marţi al dobânzii 

interbancare este cel mai redus din luna decembrie încoace. 

„Ratele românilor la bancă au scăzut în fiecare lună de guvernare PNL“, a scris la 

finalul săptămânii trecute Florin Cîţu, ministrul interimar al finanţelor într-o 

postare pe Facebook. 

Tot ieri, Robor la 6 luni a stagnat la 3,10%. Robor este indicatorul monetar în 

funcţie de care se calculează dobânzile variabile pentru creditele de consum şi 

ipotecare acordate în moneda naţională înainte de luna mai 2019. Pentru creditele 

retail noi în lei din primăvara anului 2019 a fost introdusă o nouă referinţă, 

respectiv indicele IRCC. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Licitaţie eşuată. Ministerul de Finanţe nu a reuşit să împrumute ieri 200 mil. 

euro de la bănci, într-o emisiune de obligaţiuni scadentă în 2025, considerând 

preţul oferit neacceptabil 

Ministerul Finanţelor nu a reuşit să împrumute ieri suma programată de 200 mil. 

euro de la bănci, printr-o emisiune de obligaţiuni scadentă în 2025, în condiţiile în 

care cererea totală s-a ridicat la  264 mil. euro, dar autorităţile au respins în 

totalitate ofertele de cumpărare transmise considerându-le la un nivel neacceptabil 

al preţului ofertat. Rata cuponului era de 0,40%.  

Emisiunea avea scadenţa în 2025, iar la licitaţie au participat cinci dealeri primari.  

 



CNSLR Fratia | Revista Presei 26 februarie 2020 23 

 

BNR a redus în februarie   rata rezervelor minime obligatorii (RMO) la valută, de 

la 8% până la 6%, dând băncilor comerciale înapoi aproximativ 650 mil. euro, în 

încercarea de a stimula  creditarea în valută pentru companii şi finanţarea statului 

în euro de pe piaţa internă.  

Concomitent, nivelul ratelor rezervelor minime obligatorii la lei a fost menţinut la 

8%. Pe palierul licitaţiilor cu titluri în lei, luni, Ministerul Finanţelor a redeschis o 

emisiune de titluri scadentă în august 2022 şi s-a împrumutat 775 mil. lei, la o  

dobândă anuală de 3,14%.  

Ministerul Finanţelor a programat pentru luna februarie licitaţii pe piaţa internă în 

volum de 5 miliarde lei, din care 300 milioane lei prin certificate pe 12 luni.   

La nivelul pieţei, curba randamentelor la titluri de stat şi-a continuat tendinţa de 

deplasare în jos, iar rata de dobândă pe 10 ani a scăzut până la nivelul minim din 

august 2017.   

(Sursa: zf.ro) 

 

 Unu din trei angajatori români are în plan să recruteze forţă de muncă din 

străinătate în 2020. Cei mai mulţi recrutori sunt dispuşi să ofere un salariu 

net cuprins între 300 şi 400 de euro pentru angajaţii din afara ţării 

Circa una din trei companii active pe piaţa locală ia în calcul să angajeze personal 

din străinătate în perioada următoare, iar alte 11% spun că au făcut deja demersuri 

în acest sens.  

Totodată, 22% din companii nu exclud această opţiune, arată rezultatele unui 

sondaj efectuat de platforma de recrutare online BestJobs. Peste 70% din companii 

spun că principalul motiv pentru recrutarea de angajaţi străini este lipsa forţei de 

muncă specializate de pe piaţa locală. Alte motive importante pentru importul de 

personal sunt: productivitatea redusă a angajaţilor români (36% din respondenţi) 

sau pretenţiile salariale ridicate raportat la cerinţele jobului sau aptitudinile 

candidaţilor (27% din respondenţi).  

(Sursa: zf.ro) 
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 Mai putin de 5% din consumatorii casnici de gaze sunt informati si pregatiti 

pentru liberalizarea pietei la 1 iulie (studiu) 

Mai putin de 5% din consumatorii casnici de gaze sunt instruiti si capabili sa isi 

negocieze contractele, astfel incat sa obtina preturi mai bune pentru gazele naturale 

consumate, se arata intr-un studiu realizat de Asociatia Energia Inteligenta. 

 

Clientii industriali si consumatorii casnici instruiti vor fi principalii perdanti daca 

liberalizarea pietei gazelor naturale se va amana, in contextul in care ordonanta 

1/2020 nu va mai intra in vigoare, asa cum se prefigureaza in prezent, potrivit unui 

comunicat remis, marti, AGERPRES. 

 

In acelasi timp, castigatori ar fi unii furnizori si importatorii de gaze naturale. 

 

Recent, Curtea Constitutionala a admis ca Ordonanta 1/2020 de modificare a OUG 

114/2018 este neconstitutionala, asta dupa ce OUG 1 fusese deja respinsa in data 

de 10 februarie 2020 in Senatul Romaniei. Ordonanta ar urma sa fie dezbatuta in 

Camera Deputatilor, care este camera decizionala, iar daca va fi din nou respinsa, 

vor fi reaplicate prevederile OUG 114/2018. 

 

"Daca Ordonanta 1/2020 nu va mai fi in vigoare, principalii perdanti vor fi clientii 

industriali, care vor fi obligati sa plateasca din nou preturi mai mari decat 

producatorii de marfuri similare din alte tari, riscand astfel pierderea unor piete de 

desfacere si chiar importante probleme financiare. De asemenea, perdanti vor fi si 

clientii casnici instruiti, care ar putea sa obtina preturi mai bune prin liberalizare", a 

declarat Dumitru Chisalita, presedintele Asociatiei Energia Inteligenta, citat in 

comunicat. 

 

Potrivit datelor obtinute in cadrul Proiectului "Pret Corect La Gaze", Asociatia 

Energia Inteligenta estimeaza ca in acest moment sub 5% dintre clientii casnici 

sunt instruiti si capabili sa isi negocieze contractele si sa obtina preturi mai bune 

pentru gazele naturale consumate. 
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Totodata, este important de mentionat ca reintrarea in vigoare a OUG 114/2018 ar 

reimpune aplicarea taxei de 2% pe cifra de afaceri obtinuta din valorificarea 

energiei electrice si a gazelor naturale, taxa care va influenta pretul gazelor la 

consumatorii finali (alaturi si de celelalte prevederi). 

 

"In acest moment, cu doar patru luni inainte de data stabilita pentru liberalizare, ne 

gasim in situatia paradoxala de a nu sti daca aceasta se va produce sau nu, daca 

furnizorii trebuie sa transmita oferte pentru consumatorii casnici, daca aceste oferte 

vor lua in considerare taxele si tarifele din OUG 1/2020 sau pe cele din OUG 

114/2018", a explicat Chisalita. 

 

Potrivit acestuia, daca OUG 1/2020 va fi abrogata de Parlamentul Romaniei si 

liberalizarea pietei de gaze nu se mai produce la 1 iulie 2020, castigatori vor fi unii 

furnizori de gaze care vor face profituri mari in urma plafonarii pretului gazelor la 

populatie, precum si in urma cresterii preturilor gazelor naturale pentru 

consumatorii industriali. 

 

"De asemenea, castigatori vor fi si importatorii, care, de asemenea, vor inregistra 

profituri mari din vanzarea in Romania a gazelor, ca urmare a interventionismului 

in piata dictat de OUG 114/2019. De exemplu, anul 2019 a adus marje de profit cu 

pana la 20% mai mari pe piata interna de gaze fata de marjele realizate in zona 

Balcanilor", a adaugat presedintele Asociatiei Energia Inteligenta. 

 

Asociatia recomanda autoritatilor statului roman sa clarifice cat mai rapid directia 

in care se va indrepta piata de gaze naturale in acest an intrucat starea actuala poate 

determina greutati si confuzii suplimentare fata de situatia oricum complicata a 

liberalizarii pietei gazelor. 

 

Asociatia Energia Inteligenta continua si in acest an Proiectul "Pret Corect La 

Gaze", prin care invata consumatorii cum sa actioneze pe o piata libera si cum sa 

se protejeze de anumite "capcane" din contractele de furnizare gaze naturale. 
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"Asociatia Energia Inteligenta este pro liberalizarea pietei de gaze naturale. Desi 

termenul de patru luni de pregatire a consumatorilor ni se pare destul de strans, 

credem ca daca autoritatile statului isi vor concentra eforturile, ii pot ajuta mai ales 

pe clientii casnici sa devina instruiti si capabili sa isi negocieze contracte 

avantajoase", a mai declarat Dumitru Chisalita. 

 

De asemenea, Asociatia Energia Inteligenta sustine infiintarea SALGAZ (Centrul 

de Solutionare Alternativa a Litigiilor in Domeniul Gazelor Naturale), in 

conformitate cu OUG 38/2015 care a transpus Directiva 11/2013 si insarcinarea 

acestui centru cu derularea urgenta a unui program de informare si de organizare 

de cursuri pentru pregatirea consumatorilor casnici sa-si negocieze contractele de 

achizitie de gaze naturale pe o piata liberalizata. 

 

Asociatia Energia Inteligenta reuneste profesionisti din domeniul energiei electrice 

si gazelor naturale, care militeaza pentru un pret corect al gazelor naturale si pentru 

cresterea transparentei in piata de energie din Romania. Misiunea asociatiei este de 

a contribui la o mai buna informare a consumatorilor de gaze si de energie din tara 

noastra. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ministrul Energiei: Romania are nevoie de gazele din Marea Neagra pentru 

a se conforma Green Deal 

Romania are nevoie de resursele de gaze din Marea Neagra pentru a-si atinge 

tintele ambitioase de reducere a emisiilor de dioxid de carbon pe care si le-a 

asumat prin Green Deal, a afirmat, luni, ministrul Economiei, Energiei si Mediului 

de Afaceri, Virgil Popescu, intr-o conferinta de profil. 

 

"Green Deal, Pactul Verde european, este subiectul fierbinte al acestui an. Prin 

Green Deal, Uniunea Europeana isi propune reducerea cu 55% a emisiilor de 

dioxid de carbon pana in 2030, o ambitie foarte mare la care Romania a accesat si 

cred ca putem sa-i facem fata. Pentru 2050, UE are o ambitie si mai mare, sa 

atingem o neutralitate din punctul de vedere al emisiilor", a spus ministrul, in 

deschiderea forumului. 
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"Importanta geostrategica si economica a Marii Negre in actualul context 

european", organizata de publicatia Financial Intelligence. 

 

Popescu a subliniat ca, pentru Romania, care isi asigura 25% din energie utilizand 

carbunele, atingerea acestor tinte inseamna foarte mult de lucru. 

 

"Am lansat in dezbatere publica Planul National Integrat de Energie si Schimbari 

Climatice, unde Romania si-a asumat o tinta foarte ambitioasa de 30,7% pentru 

energia regenerabila in anul 2030. Sigur, poate ca se intreaba unii de ce este sub 

media europeana de 32% sau de ce am crescut de la 24% la doar 30%. Cred ca este 

o tinta foarte ambitioasa si realista, care poate fi atinsa. Romania trebuie sa-si 

asume tinte realiste pe care le poate duce la indeplinire. Daca ne gandim ca in 

2027-2028 o parte din capacitatile actuale de regenerabile ies din uz, atunci 30% 

este o tinta chiar ambitioasa, pentru ca trebuie sa putem in loc si ce-am avut si 

altele", a sustinut oficialul guvernamental. 

 

El a amintit ca Romania are planul de convertire a unor grupuri de producere a 

energiei de pe carbune pe gaz, astfel incat sa reduca emisiile in termocentrale. 

 

"Ce facem cu carbunele? Da, este o problema foarte mare cum reusim sa facem in 

asa fel incat sa folosim toti banii europeni, fondul european de tranzitie de 750 de 

milioane de euro, sa-l ducem acolo unde este nevoie, in zonele carbonifere, in 

Valea Jiului, in Oltenia, in Gorj, Mehedinti, Valcea, in asa fel incat tranzitia sa fie 

cat mai usoara si sa nu scoatem capacitati din uz fara sa punem altele in loc", a 

aratat Popescu. 

 

Potrivit acestuia, la CE Oltenia, pana in 2026, vor fi scoase din uz capacitati de 

1.350 de MW pe carbune, care vor fi inlocuite de 1.450 de MW pe gaz, plus un 

parc fotovoltaic de 300 de MW. 

 

La Complexul Energetic Hunedoara, care este in procedura de reorganizare, 

termocentrala Mintia va continua sa produca energie electrica si termica, accesand 

fonduri de modernizare, iar la Paroseni, cu cele patru mine care au ramas, o unitate 

va fi transformata pe gaz si, impreuna cu cea care este retehnologizata, va continua 

sa produca energie si sa asigure servicii de sistem. 
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"Deci practic, cu toate aceste masuri, carbunele va respecta acea reducere de emisii 

de 50% pe zona de producere a energiei electrice din carbune. Este o tinta 

ambitioasa si o putem atinge, insa pentru asta avem nevoie de gaz, iar Romania 

detine rezerve onshore si offshore. Marea Neagra este un subiect de tara, pentru 

care trebuie sa existe un consens politic. Modificarea legii offshore, daca se 

doreste, va fi doar in Parlament, prin consens politic, sa nu mai existe acel ping-

pong care a fost pana acum intre Senat si Camera Deputatilor, sa fie o lege unanim 

acceptata", a precizat ministrul. 

 

Popescu a repetat ca, daca Exxon se va retrage in proiectul Neptun Deep, si-ar dori 

ca Romgaz sa preia o parte din participatia la acea concesiune si exista negocieri in 

derulare. 

 

"Este nevoie de gaze, este nevoie sa le aducem in circuitul economic, este nevoie 

de ele sa realizam planul de decarbonare a Romaniei si tintele din Green Deal, 

pentru ca, fara gazul nostru, este greu sa ne bazam pe import. Vineri am semnat 

autorizatia de constructie pentru forajele geologice pentru amplasarea conductei in 

zona Midia, pentru perimetrul concesionat de Black Sea Oil and Gas, unde 

lucrarile merg inainte, iar in 2021-2022 probabil vom avea primele gaze aduse la 

tarm. Sunt optimist ca si in cazul perimetrului Neptun vom avea in curand decizia 

de investitii, iar gazul va ajunge la tarm si va fi procesat in Romania", a mai spus 

oficialul. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Parteneriatul pentru Dezvoltarea Rețelelor de gaze naturale în Europa de 

Est - A fost semnat un memorandum 

Pe 28 ianuarie, Memorandumul de Înțelegere privind Parteneriatul pentru 

Dezvoltarea Rețelelor de gaze naturale în Europa de Est (EE-NGP) a fost semnat 

de toate entitățile membre ale proiectului, potrivit Transgaz. 
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Transgaz, operatorul sistemului naţional de transport gaze, anunţă semnarea 

memorandumului de înţelegere privind Parteneriatul pentru Dezvoltarea Reţelelor 

de Gaze Naturale din Estul Europei (EE-NGP), acesta fiind semnat de toate 

entităţile membre ale proiectului, potrivit unui comunicat. 

EE-NGP este înfiinţat de Agenţia Statelor Unite pentru Dezvoltare Internaţională 

(USAID), Asociaţia pentru Energie din Statele Unite ale Americii (USEA), 

ministere şi operatori ai sistemelor de transport gaze naturale (OTS) din Europa de 

Est pentru a asigura o capacitate instituţională durabilă în vederea dezvoltării şi 

utilizării primelor modele comune de planificare a transportului din regiune, 

accelerării dezvoltării infrastructurii de transport gaze naturale în Europa de Est. 

Memorandumul a fost semnat pe 28 ianuarie. 

Misiunea EE-NGP constă în susţinerea următoarele obiective: 

- promovarea cooperării regionale în vederea planificării reţelelor de gaze naturale 

în rândul ministerelor şi OTS din Europa de Est; 

- îmbunătăţirea capacităţii ministerelor şi a operatorilor sistemelor de transport de a 

dezvoltă modele matematice de prognoza şi simulare a reţelelor interne de gaze 

naturale; a conductelor de interconectare şi a depozitelor de înmagazinare; 

- susţinerea armonizării la nivel regional a metodologiilor de planificare a 

transportului de gaze naturale şi a principiilor operaţionale; 

- efectuarea de analize pentru identificarea potenţialelor proiecte de investiţii în 

infrastructură de transport gaze naturale pentru extinderea pieţelor de gaze 

naturale, asigurând în acelaşi timp securitatea şi fiabilitatea sistemului energetic 

regional; 

- promovarea rezultatelor analizelor către reprezentanţi ai cadrului politic, de 

reglementare şi din domeniul industriei. 

Entităţile membre ale proiectului sunt operatorii ALBGAZ. Sh.a. (Albania); BH-

GAS D.O.O. (Bosnia & Herzegovina); BULGARTRANSGAZ EAD (Bulgaria); 

PLINACRO D.O.O.(Croaţia); DESFA S.A. (Grecia); Ministerul Dezvoltării 

economice din Kosovo; GA-MĂ AD - SKOPJE (Macedonia de Nord);  
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MONTENEGRO BONUS (Muntenegru); GAZ-SYSTEM S.A. (Polonia); SNTGN 

TRANSGAZ SA (România); EUSTREAM (Slovacia) şi Asociaţia pentru Energie 

din Statele Unite ale Americii - USEA (SUA). 

Aceste entităţi membre ale proiectului vor constitui Grupul de lucru EE-NGP 

alcătuit din maximum două persoane din fiecare ţară, grup ce îşi va desfăşura 

activitatea în baza unui plan de lucru şi a unui calendar pentru fiecare dintre etapele 

succesive ale proiectului. 

Transgaz anunţă că a semnat Memorandumul de Înţelegere privind Parteneriatul 

pentru Dezvoltarea Reţelelor de Gaze Naturale din Estul Europei (EE-NGP) dată 

fiind contribuţia acestuia la promovarea cooperării regionale, în vederea 

planificării reţelelor de gaze naturale în rândul operatorilor de transport şi sistem 

din Europa de Est şi diversificării surselor de gaze naturale, la susţinerea 

armonizării la nivel regional a metodologiilor de planificare a transportului de gaze 

naturale şi a principiilor operaţionale, la dezvoltarea schimburilor de experienţă în 

domeniul infrastructurii de transport gaze naturale, la extinderea cooperării 

îndelungate şi productive între industria energetică românească şi cea americană. 

SNTGN Transgaz SA este operatorul tehnic al Sistemului Naţional de Transport 

(SNT) şi răspunde de funcţionarea acestuia în condiţii de calitate, siguranţă, 

eficientă economică şi protecţie a mediului înconjurător. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Cererea de gaz lichefiat crește - În anul 2019 s-au înregistrat evoluții cheie 

care contribuie la remodelarea industriei 

Cererea globală de gaze naturale lichefiate (GNL) a crescut cu 12,5% până la 359 

de milioane de tone în 2019, conform celei mai recente perspective anuale a GNL 

publicate de Shell pe 20 februarie - o creștere semnificativă care susține rolul tot 

mai mare al GNL în tranziția către un sistem energetic cu emisii reduse de carbon. 
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În anul 2019 s-au înregistrat evoluții cheie care contribuie la remodelarea 

industriei: 

• Un record al industriei de 40 de milioane de tone de aprovizionare suplimentară 

devenind disponibil și consumat de piață. 

• Credința în creșterea cererii pe termen lung care declanșează decizii record de 

investiții în capacitate de lichefiere de 71 de milioane de tone. 

• Creșterea diversității structurilor contractuale, oferind o gamă mai largă de 

opțiuni cumpărătorilor de GNL. 

• Rolul în creștere al gazelor în îmbunătățirea calității aerului prin schimbarea 

cărbunelui în gaz în sectoarele electrice și industriale, cu anunțuri de generare a 

cărbunelui, mai mult decât trecătoare. 

Gazul natural emite între 45 și 55% mai puține emisii de gaze cu efect de seră și 

mai puțin de o zecime din poluanții atmosferici decât cărbunele atunci când este 

utilizat pentru a genera energie electrică. 

„Piața globală a GNL a continuat să evolueze în 2019, odată cu creșterea cererii 

pentru GNL și gaze naturale în sectoarele de energie electrică și non-electricitate”, 

a declarat Maarten Wetselaar, director integrat pentru gaze și energii noi la Shell. 

„Investițiile de aprovizionare record vor satisface nevoia crescândă a oamenilor de 

combustibil fosil cel mai flexibil și mai curat.” 

„În timp ce astăzi vedem condiții slabe ale pieței datorită introducerii unei noi 

oferte, a două ierni blânde succesive și a situației Coronavirus, ne așteptăm să se 

întoarcă echilibrul, determinat de o combinație de creștere continuă a cererii și de 

reducere a ofertei noi în flux până la mijlocul anii 2020 „. 

Europa a absorbit majoritatea creșterii ofertei din 2019, întrucât LNG-ul la prețuri 

competitive a favorizat trecerea de la cărbune la gaz în sectorul energiei electrice și 

a înlocuit scăderea producției interne de gaz și a importurilor de gaze. 

Noile mecanisme de tranzacționare la fața locului și o varietate mai largă de indici 

folosiți pentru contractele pe termen lung indică faptul că GNL devine o marfă din 

ce în ce mai flexibilă. 



CNSLR Fratia | Revista Presei 26 februarie 2020 32 

 

S-a înregistrat o creștere modestă a importurilor către Asia în 2019, comparativ cu 

anii precedenți, urmare a vremii blânde și a creșterii producției de electricitate din 

energia nucleară din Japonia și Coreea de Sud, doi dintre cei mai mari importatori 

mondiali. 

În China, importurile de GNL au crescut cu 14% în 2019, deoarece eforturile au 

continuat să îmbunătățească calitatea aerului urban. Notabilă a fost și creșterea 

cererii de GNL în Asia de Sud. 

În total, Bangladesh, India și Pakistan au importat 36 de milioane de tone, cu o 

creștere de 19% față de anul trecut, indicând țările în curs de dezvoltare din Asia. 

Pe termen lung, se preconizează că cererea globală de GNL se va dubla până la 700 

de milioane de tone până în 2040, potrivit prognozelor, deoarece gazul joacă un rol 

semnificativ în modelarea unui sistem energetic cu emisii reduse de carbon. 

Asia este de așteptat să rămână regiunea dominantă în deceniile următoare, Asia de 

Sud și de Sud-Est va genera mai mult de jumătate din cererea crescută, noteazp 

energyindustryreview. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Greenpeace contesta renuntarea la taxa Oxigen: Decizia Gabrielei Firea ne 

va costa pe toti. Urmeaza amenzi uriase de la CE 

Greenpeace Romania considera ca eliminarea taxei Oxigen reprezinta un act 

populist si complet iresponsabil si precizeaza ca dreptul la sanatate si aer curat nu e 

negociabil si nu se voteaza pe Facebook. 

 

Organizatia atrage atentia ca, anual, in Romania mor peste 20.000 de oameni din 

cauza poluarii si acuza Primaria Capitalei ca este direct responsabila pentru o parte 

dintre acesti morti. 

 

Totodata, Greenpeace Romania considera ca pentru Gabriela Firea perspectiva 

unui nou mandat a cantarit mai mult decat sanatatea bucurestenilor si ii cere 

ministrului Mediului sa intervina de urgenta. 
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"In Romania, mor anual peste 20.000 de oameni din cauza poluarii, iar Primaria 

Municipiului Bucuresti prin Gabriela Firea este direct responsabila de o parte 

dintre acesti morti. Politicienii romani uita inca o data ca sunt in slujba cetatenilor 

si au datoria sa adopte cele mai eficiente masuri pentu bunastarea lor, chiar si 

atunci cind acestea sunt nepopulare. 

 

Perspectiva unui nou mandat a cantarit mai mult pentru Gabriela Firea decat 

sanatatea bucurestenilor. Cerem Ministrului Mediului, Costel Alexe, ca autoritate 

superioara, sa intervina de urgenta!", se arata intr-un comunicat remis Ziare.com. 

 

Greenpeace aduce in discutie procedurile de infringement declansate de CE 

impotriva Romaniei din cauza poluarii si atrage atentia ca amenzile uriase vor fi 

platite de cetateni. 

 

"Decizia Gabrielei Firea ne va costa pe toti. Dincolo de sanatatea noastra, vorbim 

si despre amenzile uriase pe care urmeaza sa le platim tot noi, cetatenii. 

Reamintim, Comisia Europeana a declansat mai multe procese de penalizare 

tocmai pentru ca Primaria nu a luat si nu ia masuri pentru a limita expunerea 

populatiei la nivelul alarmant de poluare din Bucuresti", a declarat Alin Tanase, 

coordonator de campanii Greenpeace Romania. 

 

Firea a renuntat la taxa Oxigen dupa un sondaj facut pe Facebook 

 

Gabiela Firea a anuntat marti ca - pe fondul unui presupus val de respingere din 

partea populatiei a vinietei Oxigen - va renunta la impunerea taxei pentru masinile 

poluante, in Bucuresti. In plus, Firea le va da banii inapoi celor care au cumparat 

deja vinieta si va incerca sa sporesca de 4 ori numarul de vouchere pentru 

bucurestenii dispusi sa renunte la rable. 

 

Cum a stabilit Gabriela Firea - cu doar cateva luni inainte de alegerile locale la care 

va candida pentru un nou mandat de primar general - ca bucurestenii nu mai vor 

Vinieta Oxigen? 

 

 

http://www.ziare.com/gabriela-firea/primar-bucuresti/firea-renunta-la-vinieta-oxigen-cetatenii-resping-ideea-1599021
http://www.ziare.com/gabriela-firea/primar-bucuresti/firea-renunta-la-vinieta-oxigen-cetatenii-resping-ideea-1599021
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E simplu: i-a intrebat pe oameni prin intermediul retelelor de socializare. 

 

Primarul general a apreciat ca cele doua mesaje video pe care le-a postat zilele 

trecute au cumulat peste 2,5 milioane de vizualizari. Si ca 60-70% dintre 

vizualizari erau de la cetateni din Bucuresti si Ilfov (restul provenind de la 

persoane din Marea Britanie, din Prahova, din Arges, din Constanta si din alte 

localitati). 

 

Asta inseamna, din calculele noastre, ca un numar de circa 1,75 milione de oameni 

din zona Bucuresti Ilfov au vazut postarile Gabrielei Firea. Nici daca toti acesti 

oameni si-ar fi exprimat parerea cu privire la vinieta asa-zisul sondaj n-ar fi fost 

relevant, din motive pe care Ziare.com vi le-a prezentat deja. 

 

Dar problema este ca, din ceea ce spune Gabriela Firea, reiese ca doar o mica parte 

dintre toti cei care au vazut postarea si-au exprimat si parerea cu privire la vinieta. 

 

"(...) din cele peste 2,5 milioane de vizualizari au fost si foarte multe persoane care 

au interactionat cu mine. Am primit peste 60.000 de comentarii. Din care 90 la suta 

se exprimau in defavoarea vinietei antipoluare", a mai spus Firea. 

 

Din intelegerea Ziare.com, asta inseamna ca doar 54.000 de utilizatori dintre cei 

2,5 milioane care vazut la postarile Gabrielei Firea au sustinut ca nu isi doresc 

vinieta. 

 

Iar asta inseamna ca numarul celor care au cerut renuntarea la vinieta, printr-un 

comentariu lasat la postarile Gabrielei Firea, este de numai 2,16% din numarul 

celor care au vizionat postarile. 

 

Ce-i drept, spune Gabriela Firea, s-au mai primit si 500 de emailuri. Dar si daca 

prin toate acele mailuri ar fi cerut renuntarea la taxa, randurile celor care cereau 

renuntarea la vinieta tot nu s-ar fi ingrosat chiar atat de mult. 

(Sursa: ziare.com) 

 

http://www.ziare.com/gabriela-firea/primar-bucuresti/cat-de-relevant-e-referendumul-lui-firea-de-pe-facebook-pentru-taxa-oxigen-strategie-de-campanie-sau-o-prostie-facuta-pentru-imagine-1598588


CNSLR Fratia | Revista Presei 26 februarie 2020 35 

 

 Ministrul Mediului, despre discuţiile privind o nouă taxă auto în 2020 

Taxa auto, introdusă în 2007 şi eliminată 10 ani mai târziu 

Guvernul României nu ia în calcul introducerea unei noi taxe auto în acest an, dar 

în viitor vom vedea ce vom face, după o consultare publică cu societatea civilă şi 

corespondenţa cu Comisia Europeană, a declarat, marţi, într-o conferinţă de 

specialitate, ministrul Mediului, Costel Alexe. 

"S-a tot discutat de taxa auto, de impozit. Am declarat că pentru acest an, Guvernul 

României nu ia în calcul acest lucru, dar în viitor, după ce vom face consultare 

publică cu societatea românească şi vom avea corespondenţă cu Bruxelles-ul, vom 

vedea ce facem. 

Toate taxele introduse din 2007 până astăzi n-au fost tocmai cuşer. 

Eu cred că astăzi soluţia în România este electricul şi transportul public în comun. 

Şi eu sunt rezident în Bucureşti de vreo opt ani de zile, navetist Iaşi - Bucureşti, şi 

spun că transportul public în comun mi s-ar părea cea mai eficientă şi relaxantă 

modalitate (de călătorie, n.r.)", a afirmat Alexe, citat de Agerpres. 

Taxa auto, introdusă în 2007 şi eliminată 10 ani mai târziu 

De la 1 februarie 2017, taxa auto a fost eliminată, iar toţi cei care plătiseră o sumă 

la înmatricularea autovehiculelor urmau să-şi primească banii înapoi de la stat. 

Ulterior acestei măsuri, fostul ministru al Mediului, Graţiela Gavrilescu, declara că 

timbrul de mediu va avea un înlocuitor, dar "în niciun caz nu va fi vorba despre o 

nouă taxă". 

La jumătatea lunii decembrie 2018, Gavrilescu anunţa că nu a fost găsită nicio 

variantă a noii contribuţii care urma să înlocuiască taxa auto până la ora actuală, iar 

până la găsirea unei formule finale va mai dura. 

 

 

 

https://www.digi24.ro/stiri/sci-tech/natura-si-mediu/ministrul-mediului-despre-discutiile-privind-o-noua-taxa-auto-in-2020-1265902#highlight-1265902-1
https://www.agerpres.ro/
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În 9 septembrie 2019, Ministerul Finanţelor Publice (MFP), prin Agenţia Naţională 

de Administrare Fiscală (ANAF), anunţa că a restituit taxe auto (taxa auto pentru 

autoturisme şi autovehicule, taxa pe poluare, taxa pentru emisiile poluante 

provenite de la autovehicule sau timbrul de mediu) tuturor contribuabililor români 

care au depus documentaţii complete. Astfel, începând din 2017 până în prezent, 

ANAF a restituit taxe auto în valoare totală de 6,16 miliarde de lei, pentru 1,91 de 

milioane de cereri depuse şi aprobate. 

Taxa auto pentru autovehicule la prima înmatriculare a fost introdusă pentru prima 

dată la 1 ianuarie 2007, imediat după aderarea României la Uniunea Europeană. La 

acea vreme, taxa de primă înmatriculare se calcula în funcţie de trei variabile: 

vechimea maşinii, tipul de catalizator (euro) şi capacitatea cilindrică a maşinii. 

În 19 februarie 2009, taxa de poluare auto a fost modificată, iar Guvernul a scăzut 

valoarea acesteia cu o treime. 

De la 1 ianuarie 2012, taxa auto a devenit obligatorie atât la reînmatricularea 

maşinilor înregistrate în România înainte de 1 ianuarie 2007, cât şi pentru cei care 

aduceau maşini din Vest. 

Începând cu 30 ianuarie 2012, taxa a fost suspendată până la 31 decembrie 2012, 

iar persoanele care plătiseră deja urmau să primească banii înapoi. 

Din 15 martie 2013 a intrat în vigoare timbrul de mediu pentru autovehicule, iar 

din acel moment taxa auto a fost calculată exclusiv pe baza emisiilor de CO2, 

înscrise în cartea de identitate a maşinii. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 România trimite înapoi gunoiul venit din Marea Britanie în 16 containere 

ajunse pe o navă olandeză 

Cele trei puncte de lucru din Bucureşti şi din judeţul Ilfov ale firmei care a 

importat 16 containere cu deşeuri din Marea Britanie, aduse în Portul Constanţa cu 

un vapor sub pavilion Olanda, au fost verificate, fiind sistate operaţiunile de 

comercializare a produselor second-hand de către societatea respectivă, a transmis 
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marţi Garda de Coastă, potrivit Agerpres. De asemenea, toate cele 16 containere 

vor fi returnate expeditorului. 

Potrivit sursei citate, la sfârşitul săptămânii trecute a fost finalizată activitatea de 

încărcare, pe nava olandeză, a celor 16 containere cu deşeuri, în vederea returnării 

acestora către expeditor. 

"În continuarea cercetărilor efectuate în cazul celor 16 containere descoperite în 

Portul Constanţa Sud Agigea, sub coordonarea procurorului de caz din cadrul 

Parchetului de pe lângă Curtea de Apel Constanţa, în data de 24.02.2020, poliţiştii 

de frontieră din cadrul Inspectoratului General al Poliţiei de Frontieră, în 

colaborare cu lucrători din cadrul Comisariatului pentru Protecţia Consumatorilor 

al Municipiului Bucureşti şi Garda Naţională de Mediu, au efectuat controale în 

cele trei puncte de lucru din Bucureşti şi Ilfov ale societăţii comerciale în cauză, 

fiind astfel sistate operaţiunile de comercializare a produselor second-hand", reiese 

dintr-un comunicat de presă transmis de Garda de Coastă, cu menţiunea că 

activităţile de control ale autorităţilor implicate sunt în curs de desfăşurare. 

Doi români şi un cetăţean britanic sunt cercetaţi pentru importarea ilegală de 

deşeuri în România, după ce poliţiştii de frontieră au depistat săptămâna trecută în 

Portul Constanţa Sud Agigea 16 containere cu deşeuri, care în acte figurau ca fiind 

obiecte de uz casnic second hand, descărcate de pe o navă olandeză venită din 

Marea Britanie, a transmis joi seară Garda de Coastă. 

Instituția a publicat pe Facebook și imagini în care se observă saci în care sunt 

aruncate la întâmplare castroane, pahare, obiecte electrocasnice sau produse din 

sticlă sparte. Conform sursei citate, importul ilegal fusese făcut de o firmă care are 

puncte de lucru în Bucureşti şi judeţul Ilfov. 

Procurorul Teodor Niţă, care instrumentează acest dosar, spunea vineri că acesta ar 

fi unul dintre transporturile similare făcute în ultimul timp, alte circa 50 de 

containere cu deşeuri ajungând în România când Marea Britanie era încă în 

Uniunea Europeană. "România este într-un risc major şi iminent să devină lada de 

gunoi a întregii Europe, şi nu numai", a afirmat procurorul. 

(Sursa: hotnews.ro) 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23675446-constanta-16-containere-gunoaie-aduse-romania-vaporul-din-marea-britanie.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23675446-constanta-16-containere-gunoaie-aduse-romania-vaporul-din-marea-britanie.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23675446-constanta-16-containere-gunoaie-aduse-romania-vaporul-din-marea-britanie.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23675446-constanta-16-containere-gunoaie-aduse-romania-vaporul-din-marea-britanie.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23675446-constanta-16-containere-gunoaie-aduse-romania-vaporul-din-marea-britanie.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23677187-procuror-dupa-descoperirea-containerelor-gunoi-ajunse-constanta-din-marea-britanie-alte-50-containere-fost-aduse-conditii-similare-romania-risc-major-devina-lada-gunoi-intregii-europe.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23677187-procuror-dupa-descoperirea-containerelor-gunoi-ajunse-constanta-din-marea-britanie-alte-50-containere-fost-aduse-conditii-similare-romania-risc-major-devina-lada-gunoi-intregii-europe.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23677187-procuror-dupa-descoperirea-containerelor-gunoi-ajunse-constanta-din-marea-britanie-alte-50-containere-fost-aduse-conditii-similare-romania-risc-major-devina-lada-gunoi-intregii-europe.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23677187-procuror-dupa-descoperirea-containerelor-gunoi-ajunse-constanta-din-marea-britanie-alte-50-containere-fost-aduse-conditii-similare-romania-risc-major-devina-lada-gunoi-intregii-europe.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23677187-procuror-dupa-descoperirea-containerelor-gunoi-ajunse-constanta-din-marea-britanie-alte-50-containere-fost-aduse-conditii-similare-romania-risc-major-devina-lada-gunoi-intregii-europe.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23677187-procuror-dupa-descoperirea-containerelor-gunoi-ajunse-constanta-din-marea-britanie-alte-50-containere-fost-aduse-conditii-similare-romania-risc-major-devina-lada-gunoi-intregii-europe.htm
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 Reuniunea Consiliului Afaceri Generale - Extinderea UE şi negocierile post-

Brexit, printre subiectele abordate 

Ministrul interimar al Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu a participat marţi, la 

Bruxelles, la reuniunea Consiliului Afaceri Generale (CAG), printre subiectele 

abordate la întâlnire numărându-se extinderea Uniunii Europene şi negocierile 

post-Brexit, informează un comunicat al Ministerului Afacerilor Externe (MAE) 

potrivit Agerpres. 

Pe agenda reuniunii a fost inclusă, de asemenea, pregătirea Consiliului European 

din 26-27 martie. 

 

În intervenţia sa referitoare la agenda în domeniul economic a viitorului Consiliu 

European, ministrul român a accentuat susţinerea României pentru obiectivele de 

consolidare a pieţei unice digitale, mai ales reducerea decalajului digital, 

stimularea investiţiilor europene în regiunile dezavantajate, asigurarea unei 

funcţionări depline a Pieţei Interne, precum şi importanţa formulării unei viitoare 

strategii industriale a UE şi a asigurării unei tranziţii juste şi echitabile spre 

neutralitate climatică, cu luarea în considerare a situaţiilor diferite din punct de 

vedere economic şi social ale statelor membre. 

 

În cadrul reuniunii CAG, miniştrii au aprobat mandatul de negociere al Comisiei 

Europene privind relaţiile viitoare dintre Uniunea Europeană şi Marea Britanie. 

 

Potrivit sursei citate, Bogdan Aurescu a exprimat susţinerea României pentru 

mandatul de negociere, apreciind că acesta reflectă liniile strategice agreate 

anterior la nivelul Consiliului European, precum şi elementele din Declaraţia 

Politică încheiată odată cu Acordul de retragere. Oficialul român a evidenţiat 

necesitatea unui acord "cuprinzător şi ambiţios" cu Regatul Unit, care să permită 

continuarea cooperării strânse într-o arie largă de domenii. În context, ministrul 

Bogdan Aurescu a apreciat că adoptarea rapidă a mandatului de negociere la 

nivelul Consiliului "transmite un semnal puternic Regatului Unit" privind 

determinarea UE de a demara cât mai rapid negocierile, în scopul atingerii unui 

acord substanţial, benefic ambelor părţi. 

 

https://www1.agerpres.ro/


CNSLR Fratia | Revista Presei 26 februarie 2020 39 

 

Totodată, şeful diplomaţiei române a exprimat încrederea că eforturile echipei de 

negociere se vor concretiza prin obţinerea unui rezultat "corect şi echitabil" pentru 

toate statele membre, în deplină concordanţă cu interesele cetăţenilor europeni. 

Aurescu a reiterat importanţa unei voci "unitare şi coerente" a UE în viitorul proces 

de negociere. 

 

"Interesele cetăţenilor români vor rămâne în centrul priorităţilor noastre. Vom 

urmări cu precădere ca viitoarele aranjamentele în domeniul mobilităţii să fie 

guvernate de principiile reciprocităţii depline şi nediscriminării", a subliniat 

ministrul interimar al Afacerilor Externe, potrivit comunicatului amintit. 

 

De asemenea, în cadrul reuniunii CAG, Comisia Europeană a prezentat 

metodologia propusă privind eficientizarea procesului de extindere.În acest 

context, Bogdan Aurescu a reafirmat susţinerea fermă a României pentru avansarea 

procesului de extindere, în conformitate cu principiul meritelor proprii a 

candidaţilor. precizează MAE. 

 

Demnitarul român a pledat pentru o acţiune coordonată la nivel UE care să asigure 

menţinerea credibilităţii, transparenţei şi eficienţei acţiunii UE, având în vedere şi 

valoarea strategică a procesului de extindere. Aurescu a arătat că eficientizarea 

metodologiei privind extinderea nu trebuie să ducă la blocarea sau la întârzierea 

proceselor de negociere pentru aderare aflate în curs şi nici în ce priveşte adoptarea 

deciziilor privind deschiderea negocierilor de aderare cu Albania şi Republica 

Macedonia de Nord, se mai arată în comunicat. 

 

La reuniunea CAG a existat şi un schimb de opinii pe marginea Programului de 

lucru al Comisiei pentru anul 2020. În contextul discuţiilor, ministrul Bogdan 

Aurescu a salutat priorităţile anunţate de Comisia Europeană prin Programul de 

lucru, arătând că acestea sunt în conformitate cu obiectivele din Agenda Strategică 

a Uniunii pentru 2019-2024 şi exprimând disponibilitatea de susţinere a Comisiei 

în implementarea acestora. Potrivit MAE, Aurescu a pus accent pe importanţa  
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consolidării acelor politici care au contribuit la sustenabilitatea proiectului 

european, precum consolidarea Pieţei Unice, adoptarea unui Cadru Financiar 

Multianual echilibrat, asigurarea funcţionalităţii depline a spaţiului Schengen sau 

consolidarea acţiunii externe a Uniunii, inclusiv în raport cu vecinătatea imediată şi 

prin politica de extindere. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Militarii detașamentului Carpathian Pumas, din teatrul de operații Mali, 

decorați cu medalia ONU 

Militarii români din Mali au adunat peste 80 de misiuni de cercetare și evacuare 

medicală pentru forțele Națiunilor Unite din zonă. Piloții români de elicoptere 

acționează în Gao, unul dintre cele mai fierbinți puncte din nordul țării. Adelin 

Petrisor si Romeo Stancu sunt la baza din Mali. 

Forțele aeriene române au în Mali 120 de oameni care participă la Misiunea ONU 

din această țară  și  4 elicoptere IAR-330 PUMA, modificate special pentru acestă 

misiune. 

În cele patru luni de când sunt în Mali, soldații români au efectuat peste 80 de 

misiuni de cercetare și supraveghere, misiuni de transport și evacuare militară. 

Militarii din Mali se schimbă o data la șase luni. 

Militarii detașamentului Carpathian Pumas din teatrul de operații Mali, au fost 

decorați, marți, cu medalia ONU pentru profesionalismul și implicarea în 

realizarea misiunilor sub egida Organizației Națiunilor Unite. 

Potrivit unui comunicat transmis marți de Ministerul Apărării Naționale (MApN), 

ceremonia de acordare a medaliilor ONU pentru militarii detașamentului 

Carpathian Pumas participanți la Misiunea Multidimensională Integrată a ONU de 

Stabilizare în Republica Mali – MINUSMA a avut loc în baza Camp Castor, Gao. 

Simbolistica medaliilor și a panglicii acestora sunt strâns legate de ONU, dar și de 

statul Mali. 
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Astfel, albastrul de pe margini simbolizează culoarea reprezentativă pentru 

Organizația Națiunilor Unite. Culorile drapelului Mali sunt nelipsite, urmate de 

culoarea albastru închis din centru care simbolizează culoarea Nigerului, singurul 

fluviu care străbate statul din nord-vestul Africii. 

Totodată, pe pamblică este prezentă și culoarea galben deschis, simbolizând zona 

Sahelului (forma de relief de tranziție între savană și deșert), specifică Africii de 

Nord. 

Detașamentului Forțelor Aeriene Române execută, la solicitarea Organizației 

Națiunilor Unite, misiuni de evacuare medicală – MEDEVAC/CASEVAC, misiuni 

de căutare-salvare, transport trupe și materiale, misiuni de inserție/extracție, 

cercetare și patrulare aeriană, misiuni de recunoaștere și supraveghere în sprijinul 

ONU. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 


